
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 16. juuni 2015 nr 5

Algus kell 15.00, lõpp kell 18.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 11 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liige Üllar Ahi, mitteosalemisest oli teatanud volikogu liige 
Üllar Salumets.

Volikogu esimees tegi ettepaneku arutada 9 päevakorrapunkti „Informatsioon” all:
- Antsla Gümnaasiumi õpetajate ja töötajate kirjalikku pöördumist;
- ettepanekut viia läbi Antsla Gümnaasiumis teenistuslik järelvalve;
- suulist ettepanekut viia läbi Antsla Gümnaasiumis revisjonikomisjoni kontroll. 

Teisi ettepanekuid päevakorra muutmiseks ei tehtud.
Volikogu esimees pani hääletusele väljasaadetud päevakorra koos tehtud 
muudatusettepanekutega.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 11 volikogu liiget.

PÄEVAKORD:

1. Antsla Vallavolikogu 25. veebruari 2014. a määruse nr 3 „Sotsiaaltoetuste maksmise 
tingimused ja kord” muutmine

Ettekandja: Vilve Lepik, sotsiaaltöö peaspetsialist
2. Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi alatiste kulude piirmäärad

Ettekandja: Vilve Lepik, sotsiaaltöö peaspetsialist
3. Antsla valla arengukava aastateks 2015-2024 I lugemine (http://goo.gl/IY6kCs )

Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Kalle Nurk, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

4. Ehitusseadustikus ja planeerimisseaduses sätestatud ülesannete delegeerimine
Ettekandjad: Enn Vasar, ehitus- ja keskkonnaspetsialist (ehitusseadustiku osas)

                                 Ester Hommik, maakorraldaja (planeerimisseaduse osas)
5. Antsla  Vallavolikogu 18. detsembri 2003. a määruse nr 26 „Antsla valla ehitusmäärus“ 
kehtetuks tunnistamine

Ettekandja: Enn Vasar, ehitus- ja keskkonnaspetsialist
6.  Antsla Vallavolikogu 01. novembri 2011. a määruse nr 11 „Vallavolikogu pädevuse 
delegeerimine” muutmine

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja
7. Eelkooli korraldusest Antsla Gümnaasiumis 2015/2016. õppeaastal

Ettekandja: Kaire Uiboleht, alatise haridus- ja kultuurikomisjoni esimees
8. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
9. Informatsioon:
- Antsla Gümnaasiumi õpetajate ja töötajate kirjalikku pöördumist;
- ettepanekut viia läbi Antsla Gümnaasiumis teenistuslik järelvalve;
- suulist ettepanekut viia läbi Antsla Gümnaasiumis revisjonikomisjoni kontroll. 

http://goo.gl/IY6kCs


1. Antsla Vallavolikogu 25. veebruari 2014. a määruse nr 3 „Sotsiaaltoetuste maksmise 
tingimused ja kord” muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz ja tutvustas määruse eelnõud, millega soovitakse
muuta sotsiaaltoetuste maksmise tingimusi ja korda.

Volikogu liikmetel ettepanekuid, küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 25. veebruari 2014. a 
määruse nr 3 „Sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja kord” muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 25. veebruari 2014. a määruse 
nr 3 „Sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja kord” muutmine” määrusena nr 5.

2. Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi alatiste kulude piirmäärad

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz ja tutvustas määruse eelnõud. 
Tulenevalt Sotsiaalhoolekande seadusest peab omavalitsus kehtestama toimetulekutoetuse 
määramiseks eluruumi alatiste kulude piirmäärad.
Eelnõu koostamisel on aluseks võetud Elamuseadus, Sotsiaalhoolekandeseadus ja eluruumi 
alatiste kulude piirmäärade keskmised andmed (mis kehtivad ka hetkel ja mida täiendatakse).

Volikogu liikmetel ettepanekuid, küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi 
alatiste kulude piirmäärad”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi alatiste 
kulude piirmäärad” määrusena nr 6.

3.  Antsla valla arengukava aastateks 2015-2024 I lugemine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Tegemist on mahuka dokumendiga, mida on ette valmistatud enam kui aasta. 2014. aasta 
kevadel toimusid mitmed rahvakoosolekud ja ümarlauad, millest saadi sisend arengukavale ja 
arengukava tegevuskavale. 
Arengukava on ülesehituselt valdkondlik. Arengukava lõpus on Tegevuskava aastateks 2015-
2018. 
Kui arengukava läbib I lugemise, siis avalikustatakse arengukava valla kodulehel ja 
paberkandjal Antsla Vallavalitsuses. 
Peale seda toimuvad vastavalt seadusele külakoosolekud 23. juulil Tsoorus ja Kaikamäel ning 
24. juulil Antslas. 

Kaasettekandja arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees Kalle Nurk ütles, et komisjoni 
liikmed arutasid arengukava aprilli kuus. 
Arengukavasse on sisse viidud komisjoni liikmete poolt tehtud ettepanekud. Arengukava on 
valla majanduslikku võimet arvestav.
Arengu- ja planeerimiskomisjoni liikmed olid arvamusel, et arengukava on valmis läbima I 
lugemise. 

Volikogu liige Tiit Tõnts küsis kaasettekandja käest, kes varasemate arengukavade kohta on 
öelnud, et tegemist on „tühja mulliga”, kas käesolevas arengukavas ei ole „mulle”. Kuidas 



olla rahul arengukava investeeringute kavaga. Kas kõik loetletud tegevused on rahastatavad? 

Kalle Nurk ütles, et investeeringute kava ja selle täitmise osas on tal küsimus ettekandjale.

Volikogu esimees ütles, et arengukava seletuskirjas on, et tegevused ei ole tegelikkusele 
vastavas pingereas. 
Kalev Joab vastas, et siin on mõeldud tegevusi, mis aastate jooksul tuleb ellu viia, aga ei ole 
tähtsuse järjekorras - pingereas, kuna tegevuste prioritiseerimise koosolekul osales 
tagasihoidlik arv inimesi ja ei kujunenud välja tegelikkusele vastavat pingerida. 

Kalle Nurk ütles, et komisjonis arutati arengukava, aga sel hetkel Tegevuskava arutamiseks 
esitatud ei olnud. Küsimusi tekitab Tegevuskavas olev Investeeringute kava, kus loetletud 
tegevuste taga olevates ruudukestes on ristikesed märgitud iga järgneva nelja aasta taha. Kas 
eelarve võimaldab nende tegevustega tegelda neli aastat järjest? Osade loetelude taga ei ole 
üldse ristikesi nt külavanemate rolli tugevdamine, statuudi kinnitamine, millest on räägitud 
juba palju aastaid, selliseid näiteid on mitmeid.

Vallavanem ütles, et Tegevuskava on volikogu liikmete endi poolt kinnitatud. Tegevuskava 
vaadatakse üle sügisel, kui hinnatakse ära 2015. a täitmine ja planeeritakse 2016. a tegevused. 
Kui volikogu leiab, et 2015. a on tegevusi on vähe täidetud, ei pea Tegevuskava muutma.
1. oktoobriks peab olema Tegevuskava muudetud. 

Toimus arutelu. 

Arenguspetsialist ütles, et Tegevuskavasse lisandusid need tegevused, mis said sisse Võrumaa 
Arengustrateegia valdkondlikesse kavadesse. Vallavanem lisas, et valla arengukava ei saa 
erineda maakondlikust arengukavast. 

Volikogu esimees küsis, kas Antsla valla arengukava aastateks 2015 - 2024 kinnitamisega 
kinnitatakse ka Tegevuskava aastateks 2016 - 2019?

Vallavanem avaldas arvamust, et mõistlik oleks arengukava vastu võtta tervikuna. 

Volikogu liige Kaire Uiboleht ütles, et tegevuskava võiksid üle vaadata kõik komisjonid. 

Volikogu esimees tegi ettepaneku, muudatusettepanekud esitada hiljemalt 1. septembriks 
2015.a volikogu sekretäri meilile helle@antsla.ee
Volikogu liikmed otsustasid lõpetada Antsla valla arengukava aastateks 2015-2024 I lugemise.
Ettepaneku poolt hääletasid 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

4. Ehitusseadustikus ja planeerimisseaduses sätestatud ülesannete delegeerimine

Ettekandega esines ehitus- ja keskkonnaspetsialist Enn Vasar.
1. juulil 2015. a jõustuvad ehitusseadustik, planeerimisseadus ning ehitusseadustiku ja 
planeerimisseaduse rakendamise seadus. Samast ajast tunnistatakse kehtetuks ehitusseadus,
planeerimisseadus ja teeseadus.
Jõustuva ehitusseadustiku ja planeerimisseadustikuga on vastavate küsimuste lahendamine jäetud 
kohaliku omavalitsusüksuse pädevusse. 
Määruse eelnõu sisuks on ehitusseadustikus sätestatud kohaliku omavalitsuse, kohaliku  omavalitsuse 
üksuse ja valla kui tee omaniku ülesanded  delegeerida Antsla Vallavalitsusele ning 
planeerimisseaduses sätestatud kohaliku omavalitsuse ja kohaliku omavalitsuse üksuse ülesanded 
delegeerida Antsla Vallavalitsusele.

Volikogu esimees ütles, et otsused teealuste maade osas oleksid võinud jääda volikogu pädevusse. 
Teed, mis on rohkem sõidetavad võiksid olla valla teed või avaliku kasutusega teed.



Maakorraldaja Ester Hommik ütles, et enamkasutavad teed on määratud avalikult kasutatavateks 
teedeks juba varasema volikogu määrusega, pigem tekib vajadus mõningate teede välja arvamiseks 
sellest nimekirjast. 

Toimus arutelu

Volikogu liikmetel ettepanekuid ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Ehitusseadustikus ja planeerimisseaduses sätestatud 
ülesannete delegeerimine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Ehitusseadustikus ja planeerimisseaduses sätestatud ülesannete
delegeerimine” määrusena nr 7.

5.  Antsla  Vallavolikogu 18. detsembri 2003. a määruse nr 26 „Antsla valla ehitusmäärus“ 
kehtetuks tunnistamine

Ettekandega esines ehitus- ja keskkonnaspetsialist Enn Vasar.
Määruse eelnõu käsitleb Antsla Vallavolikogu 18. detsembri 2003. a määruse nr 26 „Antsla valla 
ehitusmäärus” kehtetuks tunnistamist.
1. juulist 2015. a jõustuvas ehitusseadustikus puudub volitusnorm ehitusmääruse 
kehtestamiseks.
1. juulist 2015. a on tunnistatud kehtetuks ka kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 
lg 1 p 29, mille alusel oli valla ehitusmäärus kinnitatud.

Volikogu liikmetel ettepanekuid, küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla  Vallavolikogu 18. detsembri 2003. a määruse
nr 26 „Antsla valla ehitusmäärus“ kehtetuks tunnistamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla  Vallavolikogu 18. detsembri 2003. a määruse nr 26 
„Antsla valla ehitusmäärus“ kehtetuks tunnistamine” määrusena nr 8.

6. Antsla Vallavolikogu 01. novembri 2011. a määruse nr 11 „Vallavolikogu pädevuse 
delegeerimine” muutmine

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik.
Eelnõu käsitleb Antsla Vallavolikogu 1. novembri 2011. a määruse nr 11 „Vallavolikogu pädevuse 
delegeerimine” muutmist, mis puudutab kinnisasja sundvõõrandamise seadust.
Volikogu liikmetel ettepanekuid, küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 01. novembri 2011. a määruse 
nr 11 „Vallavolikogu pädevuse delegeerimine” muutmine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 01. novembri 2011. a määruse nr 11 
„Vallavolikogu pädevuse delegeerimine” muutmine” määrusena nr 9.



7. Eelkooli korraldusest Antsla Gümnaasiumis 2015/2016. õppeaastal

Ettekandega esines haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Kaire Uiboleht.
Teema sai alguse ühest lapsevanemate poolt esitatud kirjast, kes olid mures Antsla Gümnaasiumi 
eelkooli töö ümberkorraldamise pärast, miks eelkooli programmi muudetakse ja miks ei ole kaasatud 
lapsevanemaid. 

Antsla Gümnaasiumi direktori ja Lusti Lasteaia direktori poolt pakutud eelkooli programmi kohta oli 
lapsevanematel järgmised ettepanekud:
- pikendada eelkooli perioodi;
- korraldada eelkoolis käivatele lastele transport;
- jätkata lastevanemate kooliga.

Lapsevanemate kirja arutati haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul 6. mail 2015. a. Koosolekule oli 
kutsutud rääkima Tartu Ülikooli lektor Airi Niilo teemal, laste alushariduse viimase aja teaduslikud 
käsitlused laste üleminekul lasteaiast kooli. 
Kuna komisjoni liikmed ei saanud oma seisukohta koosolekul esitada, oli neil võimalus esitada see 
peale koosolekut kirjalikult komisjoni esimehele. Ettepanekud on protokollitud. Haridus- ja 
kultuurikomisjoni protokoll on kättesaadav Antsla valla koduleheküljel.

Haridus- ja kultuurikomisjoni esimees tutvustas komisjoni liikmete seisukohti:
- eelkool on vajalik;
- eelkooli programmi võiks muuta;
- eelkool võiks toimuda lühema ajaperioodi jooksul või jääda sama pikaks;
- eelkooli eesmärk on laste kooli ja õpetajatega kohanemine;
- kooli algklasside õpetaja võiks käia alguses lasteaias;
- eelkool on vabatahtlik (lapsevanemaid tuleks sellest teavitada);
- eelkool ei tohiks segada vanemate tööelu;
- eelkoolis käivale lapsele ei tohiks anda koduseid töid;
- eelkool ei tohiks segada olulisel määral lasteaia töörütmi.

Räägiti, et lasteaia programm ja eelkooli programm kattuvad suures ulatuses.

Uue eelkooli programmi koostamisel peaksid osalema nii Antsla Gümnaasiumi esindus, kui Lusti 
Lasteaia esindus.  

Volikogu esimees ütles, et eelkooli programmi koostamine käib ja selle peaks kinnitama õppenõukogu.
Lapse kooliküpsuse eest vastutab koolieelne lasteasutus, kui laps käib lasteaias, samuti lapsevanem.

Volikogu liige, lasteaia direktor Ly Kalmet ütles, et vallavalitsuse kohtustus on tagada igale kooli 
minevale lapsele lasteaia koht, aga ei ole kohustust, et laps käiks lasteaias. 

Toimus arutelu, mis saab kodustest lastest.
Vallavanem ütles, et peame tegutsema selle nimel, et meil ei oleks koduseid lapsi. Riiklikult käib 
arutelu, et laps peab lasteaias käima vähemalt üks aasta enne kooli. 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

8. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Reservfondi suunatud ei ole. 



9. Informatsioon

Volikogu esimees informeeris, et üks volikogu liige on teinud ettepaneku viia läbi Antsla 
Gümnaasiumis teenistuslik järelvalve, kontrollida kooli juhtimise ja tegevuse seaduslikkust, töö 
aluseks olevate dokumentide õigsust ja nende täitmist. 
Volikogu seda läbi viia ei saa. Teenistuslikku järelvalvet saab läbi viia Antsla Vallavalitsus ja esitada 
volikogule arvamuse. 
Teine ettepanek on esitatud suuliselt, viia Antsla Gümnaasiumis läbi revisjonikomisjoni kontroll. 
Kolmas pöördumine on tulnud Antsla Gümnaasiumi õpetajate ja töötajate poolt, et nad ei näe 
võimalust edasiseks koostööks direktor Kalle Jürgensoniga. Pöördumise on allkirjastanud 36 töötajat.

Toimus arutelu.

Vallavanem ütles, et olukorra lahendamine on väga keeruline, kuna erinevate huvigruppide poolt on 
tehtud palju valesid samme. Olukorra lahendamiseks on kaks halba varianti, üks halb variant on see, et
direktor jätkab (mis iganes tingimustel, kuna kogukonna hoiakud direktori suhtes on väga negatiivsed) 
ja teine halb variant on, kui direktor ära läheb (kogukonna hoiak oleks selline, et „revolutsioon sai 
võidetud” ja samasugune mudel võib korduda).
Sellise olukorrani on viinud meie vallas valitsev suur demokraatia, kus kõik arvavad, et teavad kõike ja
võivad kõige kohta kõike arvata, kõiki asutusi juhtida.

Kaia Pruuli ütles, et põhiprobleem on direktori suhtumises, suhtlemises ja käitumises.
Vallavanem ütles, et kõik lapsevanemad ja lapsed ei ole direktori vastu, arvamused õpetajate poolt on 
50% vastu ja 50% poolt.  

Volikogu liige Tiit Tõnts ütles, et volikogu ei pea tegelema allasutuste juhtimisega. Probleemi peavad 
lahendama kool ja kooli pidaja (vallavalitsus). Probleemiga võivad tegeleda veel hoolekogu, haridus- 
ja kultuurikomisjon, alles siis kui on erinevad võimalused läbi arutatud teeb volikogu otsuse.

Tiit Tõnts ütles, et teenistusliku järelvalve läbiviimise puhul Antsla Gümnaasiumis on tegemist väga 
spetsiifilise tegevusega, selleks tuleb kaasata teisi isikuid - spetsialist Võru Maavalitsusest. 

Volikogu esimees ütles, et teenistusliku järelvalve läbiviimine, mis puudutab dokumentatsiooni, ei võta
kaua aega ja soovitas teenistusliku järelvalve läbiviimisele kaasata ka revisjonikomisjoni esimees.

Volikogu liikmed otsustasid, Antsla Vallavalitsusel viia lähipäevil Antsla Gümnaasiumis läbi 
teenistuslik järelvalve dokumentide osas, kaasates spetsialisti maavalitsusest ja revisjonikomisjoni 
esimehe.

Kurmet Müürsepp
volikogu esimees Helle Savi

protokollija


